
 

Svar interpellation:  

“Har regler för vart man får bo påverkat boendekostnader?" 
 
Elin Andersson (V) har i en interpellation ställt följande fråga till mig, här följer mitt svar: 

 

Går det att se en ökning av boendekostnader i och med det antagna ägardirektivet? 

Det stämmer att integrations- och arbetsmarknadsförvaltningens snittkostnad per hushåll har 

ökat under de senaste åren men det går inte att se någon koppling till Stångåstadens 

ägardirektiv. Det vi vet är att höjningen av riksnormen, 8,6 % 2023 och 8,7 % 2024, har varit 

betydligt högre än tidigare, riksnormen har en direkt påverkan på snittkostnaden. Även 

hyreshöjningarna har varit högre än tidigare år. Arbetsmarknadsnämnden arbetar 

kontinuerligt med att få ned kostnaderna för boende och har bland annat justerat skälig och 

högsta godtagbara boendekostnad för att vända utvecklingen.  

 

Beslutet om att det ska krävas inkomst i form av arbete eller studier för att bli erbjuden en 

lägenhet i Ryd, Skäggetorp eller Berga har varit ett viktigt steg i att minska segregationen i 

Linköping. Eftersom lägenheter i dessa områden inte är billigare än i andra områden finns det 

inget som tyder på att beslutet är orsaken till de ökade boendekostnaderna. Hyran för en 

lägenhet styrs av flera olika faktorer, och det som påverkar mest är när lägenheten senast 

renoverades.  

 

 

Fredrik Lundén (M) 

Ordförande för arbetsmarknadsnämnden 

 


